
 

PÖYTÄKIRJA 

 

2024–2027 Ilmastopaneelin 3. kokous  
  

Aika: 19.4.2024 klo 10:00-16:00   
Paikka: Sofian kulma, Unioninkatu 27, Helsinki 

Paikalla: 

Panelistit: Lassi Ahlvik, Hannele Korhonen, Kati Kulovesi, Jarek Kurnitski, Heikki Lehtonen, Heikki Liimatainen, 

Jyri Seppälä, Sampo Soimakallio, Risto Soukka. Lisäksi etäyhteydellä: Jaana Halonen, Anne Toppinen, Raisa 

Mäkipää 

Sihteeristö: Maria Karttunen, Marianne Leino, Laura Ticklén, Sanna Autere, Sally Weaver 

Ministeriöyhdyshenkilöt: Tuuli Ojala (LVM), Atro Andersson (VM) Sara Hellemaa (VM), Susanna Perko (VNK) 

Lisäksi etäyhteydellä: Jari Salila (OM), Saara Tamminen (VNK) ja Sara Hellemaa (VM) 

 

1. Kokouksen avaus 

 

Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 10. 

 

2. Asialistan hyväksyminen työjärjestykseksi 

 

Asialista hyväksyttiin työjärjestykseksi. 

 

3. Viestinnän asiantuntija esittäytyy 

 

Uusi kokoaikainen viestinnän asiantuntija Laura Ticklén on aloittanut sihteeristössä työskentelyn 1.4.2024. 

Ticklén esittäytyi. 

 

4. Teemaesitykset  

 

i. Energiatehokkuuden edistäminen (Kurnitski) 

 

Kurnitski esitteli energiatehokkuuden edistämiseen liittyvää ajankohtaista kehitystä. 

Käytiin keskustelua. 

 

ii. Euroopan ihmisoikeustuomioistuimen tuoreet päätökset ilmastokanteista 

(Kulovesi) 

 

Kulovesi esitteli Euroopan ihmisoikeustuomioistuimen tuoreita päätöksiä ilmastokanteista ja niiden merkitystä 

Suomelle. 

 

5. Ministeriöiden kuulumiset 

 

Kuultiin ministeriöiden kuulumisia LVM:stä, MMM:stä, TEM:stä, VM:stä, VNK:stä, YM:stä. 

Kuulumisissa kerrattiin erityisesti kehysriihipäätöksiä. Perko kertoi tiedepaneeleita koskevan 

arviointiselvityksen olevan nyt valmis. Heiskanen kertoi, että valtiontalouden tarkastusvirasto on tehnyt 

päätöksen ilmastopolitiikan tietopohjaa koskevan tarkastuksen aloittamisesta. 

 

6. Hankkeet – jatkokeskustelu   

 

  

 

Karttunen esitteli sihteeristössä luonnostellut hankkeiden periaatteet. 

Weaver esitteli hankkeiden rahoitushakemuksiin liittyviä ohjeita.  



 

Leino esitteli sihteeristön tekemää hankeideoiden koontia.    

 

Päätettiin, että sihteeristö avustaa vastuupanelisteja teemojen hankkeistamisen pohtimisessa ja 

hankesuunnitelman teossa. Sihteeristöstä sovitut vastuuhenkilöt ovat yhteydessä vastuupanelisteihin ja 

auttavat koordinoimaan ensimmäiset juttelut teemasta. Kyseistä teemasta kiinnostuneet panelistit voivat olla 

yhteydessä sihteeristön vastuuhenkilöön. Hankesuunnitelmat toimitetaan hyvissä ajoin ennen seuraavaa 

kokousta kaikille panelisteille. Toukokuun kokouksessa hyväksytään hankesuunnitelmia ja/tai annetaan 

puheenjohtajistolle mandaatti hyväksyä hankesuunnitelmia sovituin muutoksin.  

 

Päätetiin lähteä ensimmäisinä työstämään seuraavia teemoja, nimettyjen vastuupanelistien johdolla:  

- EU post-2030 arkkitehtuuri: Ahlvik   

- Päästö- ja nielukuilu: Seppälä  

 

Lisäksi työstetään seuraavia ideoita eteenpäin:  

- Maatalous/ruokajärjestelmän tulevaisuus: Lehtosen johdolla listataan ensi kokoukseen 

akuutintuntuisia tietotarpeita, voi konkretisoida selvitystarpeita  

- Kädenjälki: Soukka, apuna Soimakallio ja Ahlvik, pohtimaan hankkeen tarpeellisuutta  

- Oikeudenmukaisuus: Halosen & Toppisen ehdotus jätetään pohdintaan, ei vielä ajankohtaista.   

- Nielut: Mäkipää. Toukokuun kokouksessa käydään pidempi keskustelu teknologisista ja luonnon 

nieluista, mikä voi auttaa hahmottamaan hankkeen tarpeita. 

 

 

7. Ilmastopolitiikan tilannekuva/Ilmastopaneelin viestinnällinen ulostulo 

 

Leino kertoi asiakohdan taustasta ja Ticklén kertoi viestinnän vaihtoehdoista.  

 

Keskusteltiin mahdollisista ulostuloista. Sovittiin, että panelistit voivat ryhtyä työstämään omia tekstejään, joita 

voidaan sitten vielä yhdessä työstää ja sihteeristön toimesta tarjota medioihin esim. mielipidekirjoituksina tai 

yliönä.  

 

Jatketaan sen pohtimista, onko tarvetta Ilmastopaneelin tiedotteelle jostakin teemasta. 

 

8. Muut asiat 

 

Seuraavat kokoukset pidetään 24.5. klo 10-16 ja 12.6. klo 9-15. 

 

9. Paneelin sisäiset asiat 

 

Seppälä raportoi menneistä tapaamisista, mm. ministeri Mykkäsen sekä Metsäbiotalouden tiedepaneelin 

puheenjohtaja Antti Asikaisen kanssa. 

 

Päätetään korvata edellisen paneelin kaudelta kesken jääneiden hankkeiden valmistumiseen liittyvää työtä. 

Weaver kartoittaa summat ja puheenjohtajisto hyväksyy. 

 

Kiitettiin työnsä päättävää viestinnän asiantuntijaa Auteretta kuluneista vuosista. 

 

10. Kokouksen päätös 

 

Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 16. 

 

 


